
 
Valtuustoaloite koskien pyöräilyn ja erityisesti työmatkapyöräilyn mahdollistamista 
säilytyspaikkoja parantamalla 
 
KV 28.02.2022 § 28  
  
 
Valmistelija Hallintopäällikkö Outi Kääriäinen 

 
Varavaltuutettu Tytti Pernun välittämä valtuutettu Outi Rämön ja 21 muun 
valtuutetun 28.2.2022 kannattama seuraavan sisältöinen valtuustoaloite: 
 
“Pyöräily on erinomaista, ympärivuotista terveys- ja kuntoliikuntaa, joka 
kehittää hengitys- ja verenkiertoelimistön suorituskykyä, vahvistaa 
lihaskuntoa ja nivelten liikkuvuutta. Pyöräilyn etuna on myös tasapainon- ja 
koordinaatiokyvyn vahvistuminen. Pyöräilyn ehdoton plussapuoli on se, 
että se lajina sopii miltei kaikille; nuorille ja vanhemmille, ylipainoisille, 
nivelrikkoisille jne. 
 
Pyöräilyssä emme voi myöskään unohtaa sen ilmastoystävällisyyttä; 
pyöräilijä omalta osaltaan vähentää ympäristönsä melu- ja ilmansaastetta. 
 
Työmatkapyöräily ja sen tukeminen edistää työntekijöiden työ- ja 
toimintakykyä ja em. asioihin liittyen vähentää riskiä sairastua sydän- ja 
verisuonitauteihin ja 2 tyypin diabetekseen. Aktiivinen työmatkapyöräily 
tutkitusti myös edistää niska-hartiaseudun hyvinvointia. Ylipäätään 
työmatka pyöräily on tehokas tapa edistää työntekijöiden hyvinvointia. 
 
Työmatkapyöräily hyödyttää myös työnantajaa. Työntekijöiden 
sairauspoissaolot vähentyvät, tuottavuus kasvaa, työpaikan imago 
parantuu työhyvinvointiin satsaamisella ja työnantajamielikuva parantuu. 
 
Työntekijöiltä on tullut palautetta siitä, että työmatkapyöräilyä haluttaisiin 
lisätä, erityisesti lumettomaan aikaan, mutta mm. terveyskeskuksen 
alueella tapahtuneiden useiden pyörävarkauksien vuoksi, työntekijät eivät 
halua riskeerata sähköpyöriään ja muita pyöriään varkauksille alttiiksi. 
Terveyskeskuksen (eikä myöskään Keskikadun palveluasumisen 
ympäristössä) piha-alueella ei ole lukollista pyörävarastoa/häkkiä. 
Vuodeosastolla, kuten myös Suensaaren palvelukodill  tehdään 
vuorotyötä, jolloin pyörä helposti viedään yön pimeinä hetkinä, joskin niitä 
on viety myös päiväsaikaan. 
 
Olen asiasta keskustellut viime keväänä Ulla-Maija Koskenrannan, 
rakennusvalvonnan ja terveyskeskuksen huoltomestari Juha Vuokilan 
kanssa ja heiltä kaikilta asiaan tuli myönteinen kannanotto. 
Valtuustoaloitteellani haluan kuitenkin vielä tuoda esille työmatka pyöräilyn 
etuja ja varmistaa, että lukolliset pyörähäkit saataisiin tälle keväälle 
vähintäänkin terveyskeskuksen piha- alueelle, jossa on paljon ulkopuolista 
liikettä ja siten alttiutta varkauksille enemmän.”   

   
Päätös Päätettiin saattaa aloite kaupunginhallitukselle valmisteltavaksi. 
 
Toimenpiteisiin Tekninen johtaja Markus Kannala 
 
 _______ 
 
 
TEKN 10.08.2022 § 167  
  



 
 
Valmistelija Kiinteistöpäällikkö Ulla-Maija  Koskenranta, 0400 696 518 

 
Pyöräilyolosuhteiden kehittäminen on ollut jo muutaman vuoden kaupungin 
tavoitteena ja pyöräilykatosten hankintaankin on suhtauduttu positiivisesti, 
mutta katosten hankintahinnat osoittautuivat kiinteistönhoidon ja 
rakennusten kunnossapidon käyttötaloudelle liian korkeiksi. Katosten 
hankintaa tarvitaan investointimääräraha.  
 
Tilapalvelut esittää, että terveyskeskuksen ja Suensaaren 
palvelukeskuksen pyöräkatosten hankintaa esitetään ensi vuoden 
talousarvion investointeihin ja hankintaan haetaan Liikenne- ja 
viestintävirasto Traficomilta jalankulun ja pyöräliikenteen kehittämiseen 
suunnattua avustusta. 
 

Esittelijä Tekninen johtaja Kannala Markus 
 

Päätösehdotus Teknisten palvelujen lautakunta esittää, että  terveyskeskuksen ja 
Suensaaren palvelukeskuksen pyöräkatosten hankintaa esitetään ensi 
vuoden talousarvion investointeihin ja hankintaan haetaan Liikenne- ja 
viestintävirasto Traficomilta jalankulun ja pyöräliikenteen kehittämiseen 
suunnattua avustusta. 
 

Päätös Hyväksyttiin. 
 
 
 _______ 
 
 
KH 05.09.2022 § 324  
  
 

 
Esittelijä Kaupunginjohtaja Kujala Jukka 

 
Päätösehdotus Merkitään asia tiedoksi ja saatetaan kaupunginvaltuuston tietoon sekä 

katsotaan asia loppuun käsitellyksi. 
 

Päätös Hyväksyttiin. 
 
 
 _______ 
 
 
 
 
KV 31.10.2022 § 111    
1744/10.03.02.04/2022    
 
 
Kaupunginhallitus esittää, että kaupunginvaltuusto päättää    

 
Päätösehdotus merkitä asian tiedoksi ja loppuun käsitellyksi. 

 
Päätös Hyväksyttiin. 
 
 _______ 
 



 
 


